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Ve  čtvrtek 27. 11. odpoledne jsme se 
sešli před davelskou školou, abychom si 
společně popřáli radostné dny očekává-
ní těch nejkrásnějších svátků v roce. 
Děti z  davelské školy zazpívaly ve  více 
než stočlenném sboru za  doprovodu 
kytary pana učitele Tomáše Kučery krás-
né a netradiční vánoční písničky od Spi-
rituál kvintetu. Společně jsme odpočí-
tali čas a  zázrak se stal – stromeček se 
rozzářil a  letos je zase barevnější, krás-
nější. Moc za tu vánoční krásu davelské-
mu zastupitelstvu děkujeme!
Děti ze školní družiny s  Maruškou Rýd-
lovou a  Hankou Procházkovou vyrobily 
krásný velkoformátový betlém, který je 
umístěn přímo pod vánočním stromeč-
kem – přijďte se na něj k naší škole podívat!
Děkujeme všem rodičům a  přátelům 
školy, kteří se přišli na tuto tradiční škol-
ní akci podívat a kteří svým příspěvkem 

na občerstvení podpořili potřebné děti 
z  naší školy. Těšíme se na  další setkání 
s davelskou veřejností ve středu 10. 12. 
Od 15 hodin pořádáme ve škole vánoč-

ní trhy plné dětské tvořivosti a dobrého 
jídla!

Jana Hrubá, ředitelka ZŠ
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Vážení spoluobčané,
v dnešním slovu starosty bych vám chtěl 
sdělit pár informací o dokončených pro-
jektech a pár slov k volbám. V měsíci říj-
nu byla dokončena oprava tří komuni-
kací V Kejsíři, K Třešňovce a K Borovíčku, 
poničených loňskou povodní. Celkové 
náklady na  opravu těchto komunika-
cí byly 3 829 937,25 Kč. Dotaci na  tuto 
akci se nám podařilo získat ve  výši 
2  968  000  Kč od  Ministerstva dopravy 
ČR. Celou akci realizovala fi rma Pozemní 
stavby Bohemia, a.s.
Další akcí, která byla zdárně dokonče-
na, byla s názvem „Dětská hřiště Davle“. 
Ač byly problémy s výběrovým řízením, 
nakonec se stavba dokončila v termínu. 
Bylo vybudováno dětské hřiště s herní-

mi prvky v Davli v parku a na hřišti na Sá-
zavě. Celkové náklady na  dětská hřiště 
byly 748 000 Kč, z  toho dotace na tuto 
akci činila 598 400 Kč z Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR. Celou akci realizovala 
fi rma LUNA progress, s.r.o. Jen pro zají-
mavost uvádíme, že na  dopadové plo-
chy bylo použito 100 tun kačírku. Dět-
ská hřiště mají velký úspěch, neboť jsou 
stále naplněna dětmi.
Účast davelských občanů ve volbách 
do zastupitelstva byla 44,84%. Na to, 
že v  Davli byla jen jedna kandidát-
ka, byla účast veliká, když si porov-
náme účast s  městem Jílové, kde 
bylo sedm kandidátek a  účast byla 
47,66%. Chtěl bych proto poděkovat 
občanům Davle za hlasy a za důvěru, 
poděkovat zastupitelům za  činnost 
v minulém čtyřletém období a těším 
se na spolupráci s novými zastupite-
li, kteří se rozhodli věnovat svůj čas 
rozvoji našeho městyse.

 V  závěru roku bych chtěl poděkovat 
zastupitelům, pracovníkům úřadu měs-
tyse, ředitelkám a  učitelkám našich 
škol, hasičům, Vltavanům, sportovcům 
a  všem občanům, kteří tu s  námi žijí. 
A  jelikož nadchází čas vánoční a  s  ním 
chvíle rodinné pohody, chtěl bych vám, 
vážení sp oluobčané, za sebe a za členy 
zastupitelstva městyse popřát krásné 
a veselé prožití vánočních svátků plných 
lásky, radosti a  pohody, a  aby se vám 
v roce 2015 splnily všechny sny a přání. 

Mgr. Jiří Prokůpek

Ustavující zasedání Zastupitelstva měs-
tyse Davle proběhlo dne 5. 11. 2014 
od  19 hodin v  salonku Hotelu Pivovar. 
Zasedání Zastupitelstva městyse Davle 
bylo vedeno nejstarším členem Ing. Vác-
lavem Prokůpkem. Před zahájením 
zasedání bylo členům zastupitelstva 
městyse předáno osvědčení o  zvolení 
členem zastupitelstva městyse. Předse-
dající schůze dále konstatoval, že zase-
dání bylo řádně svoláno v souladu se zá-
konem o obcích. Po schválení programu 
bylo předáno slovo Mgr. Svatavě Chras-
tilové, která přečetla slib stanovený v § 
69 odst. 2 zákona o obcích a předseda-
jící jmenovitě vyzval přítomné členy za-
stupitelstva ke složení slibu pronesením 
slova „slibuji“ a  podpisem na  připrave-
ném archu. 

Složení zastupitelstva městyse Davle: 
MVDr.  František Dolejší, Mgr.  Svatava 
Chrastilová, Olga Kopřivová, Ing.  Jiří 
Kotáb, Antonín Mlejnský, Mgr.  Jaromír 
Němec, Mgr.  Jiří Prokůpek, Ing.  Vác-
lav Prokůpek, MUDr.  Renata Zachová, 
Ing. Tomáš Zunt, Bc. Jiří Žemlička.
• funkce starosty a  místostarosty bu-

dou vykonávány jako uvolněné
• veřejnou volbou byl starostou zvolen 

Mgr.  Jiří Prokůpek a  místostarostou 
Mgr. Jaromír Němec

• fi nanční výbor – předseda: Ing. Tomáš 
Zunt; členové: MVDr.  Radek Slanec, 
Ing. Marcela Soldánová

• kontrolní komise – předsedkyně: 
Mgr.  Svatava Chrastilová; členové: 
Mgr. Simona Neprašová, PhDr.  Kristý-
na Titěrová, Bc. Jiří Žemlička, Jiří Klusoň

• kulturní komise – předsedkyně: 
MUDr. Renata Zachová

• inventarizační komise – předseda: 
Ing. Jiří Kotáb

Neuvolněným členům zastupitelstva 
bude vyplácena odměna v  souladu 
s § 72 zákona o obcích a nařízení vlády 
č. 37/2003 Sb., o  odměnách za  výkon 
funkce členům zastupitelstev, v  plat-
ném znění.
Dalším oddávajícím byla navržena 
Mgr. Svatava Chrastilová.
Závěrem poděkoval starosta Mgr.  Jiří 
Prokůpek za  plynulý a  ničím nerušený 
průběh ustavujícího zasedání městyse 
Davle a  voličům za  hlasy pro zvolené 
zastupitele. Zmínil také práci bývalého 
zastupitelstv a a  úkoly, které čekají za-
stupitelstvo nové.

Slovo starosty

Zpráva z ustavující zasedání Zastupitelstva městyse Davle

Z městysu

Obnova katastrálního operátu a povinnosti vlastníků nemovitostí podle zákona o dani z nemovitostí
Důsledkem obnovy katastrálního operátu může být jak změna výměry parcel, tak změna poplatníka daně z pozemku. Poplatníkem je v zásadě vlastník pozemku; výjimku představují pronajaté pozemky, jestliže 

jsou evidované v katastru nemovitostí zjednodušeným způsobem, kdy je poplatníkem daně nájemce. Po skončení obnovy katastrálního operátu již pozemky nejsou evidovány zjednodušeným způsobem (§ 40 

odst. 4 zákona č. 256/2013 Sb., katastrálního zákona), proto se poplatníkem stává vlastník. 

Změna výměry parcely i změna poplatníka daně z nemovitostí jsou okolnostmi rozhodnými pro vyměření daně z nemovitostí. Vlastník nemovitostí je tedy povinen za nemovitosti dotčené provedenou obnovou 

katastrálního operátu, při které u nich došlo ke změnám těchto rozhodných okolností, podat úplné nebo dílčí daňové přiznání na rok následující po roce, v němž tyto změny nastaly.

Podle ustanovení § 13a odst. 1 zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitostí, ve znění pozdějších předpisů, je povinen tak učinit do 31. ledna příslušného roku. Pokud tak v zákonem stanoveném termínu neučiní, 

vznikne mu podle ustanovení § 250 zákona č. 280/2009 Sb., daňový řád, ve znění pozdějších předpisů, povinnost zaplatit pokutu (závislou na výši vyměřované daně a počtu dní prodlení, vždy však ve výši 

minimálně 500 Kč). Není-li daň včas zaplacena, je poplatník povinen uhradit také úrok z prodlení podle § 252 téhož zákona. Více informací na http://www.cuzk.cz/Katastr-nemovitosti.aspx
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Díky vašemu POCHOPENÍ a ODPOVĚD-
NOSTI si můžeme hrdě říct, že  my Da-
veláci třídíme ze  všech nejlépe. Cesta 
k úspěchu však nebyla jednoduchá.
Vše začalo na konci roku 2012, kdy jsme 
se bavili s fi nančním výborem nad roz-
počtem roku 2013. Veliká diskuse byla 
nad výdaji, které zahrnují běžný provoz 
obce, provoz základní a mateřské školy, 
školní jídelny, podporu spolků, sportov-
ních klubů a  hasičů. Přesto jedna po-
ložka prošla bez větší pozornosti. Byla 
to platba za  odpady a  výběr poplatků 
za ně. Všichni jsme to automaticky brali 
tak, že odpady se likvidovat musí, musí 
se vybrat poplatky od občanů a chata-
řů, a  rozdíl doplatit z  rozpočtu. Svým 
způsobem je to pochopitelné, protože 
poplatková politika a  zejména platba 
za  odpady je u  každé obce jisté poli-
tikum. Poprvé mě to vnitřně rozčílilo, 
protože nad každou položkou rozpočtu 
jsme diskutovali s  přesností stokoruny, 
a  zde prošla statisícová částka jaksi sa-
mozřejmě. Rozhodl jsem se  s  tím něco 
udělat, něco změnit. Byla to velká výzva.
Na  začátku jsem si připravil audit komu-
nálního odpadu a sběru využitelných slo-
žek odpadů, tj., kolik máme popelnic, kde 
máme kontejnery, jak jsou vytížené a ko-
lik za ně platíme. Velmi mi s tím pomohla 
a stále pomáhá paní Dufková. Vše jsem si 
několikrát prošel a  udělal inspekční jízdu 
s dispečerem AVE CZ. Výsledek auditu uká-
zal hned první možnosti, kde by byla mož-
ná úspora. Další dobrou zprávou auditu 
byla skutečnost, že občané třídit chtějí, re-
spektive, že odpovědně třídí (jen nám stále 
nejde bílé sklo = bílá nádoba). Při inspekční 
jízdě se vytipovala krizová stání kontejnerů 
na odpad komunální, určila místa pro po-
sílení nádob na tříděný odpad a rýsovala 
se  i  možnost zrušení poplatku za  proná-
jem nádob od svozové fi rmy.
V průběhu jara jsme zkulturnili vybraná 
kontejnerová stání. V květnu 2013 jsme 
rozdali prostřednictvím žáků základní 
školy první „várku“ tašek na tříděný od-
pad, které jsme získali zdarma od Státní-
ho fondu životního prostředí. Zájem byl 
mezi dětmi veliký a naše základní škola 
zde na poli ekologické výchovy odvedla 
a odvádí veliký kus práce.

Na  začátku prázdnin jsme objednali 
od  EKOKOMu pronájem dalších nádob 
na  tříděný odpad, které jsme obdrželi 
10.  8.  2013 a  bezodkladně rozmístili. Jed-
nalo se  o  pět kontejnerů na  papír, osm 
na plasty, šest na barevné sklo, tři na sklo 
bílé a jeden kontejner na nápojové kartony.
V  září se  uskutečnila na  úřadě městyse 
schůzka s ředitelem provozovny AVE CZ 
odpadové hospodářství s. r. o. inženýrem 
Myslivečkem, kde jsme se bavili o mož-
nosti rozvoje další spolupráce a  při té 
příležitosti jsem požádal o zrušení nájmu 
za kontejnery AVE CZ, které jsou rozmís-
těny po Davli. Pan ředitel slíbil, že nájmy 
zruší, a obratem to i učinil. Uspořili jsme 
tím první částku – 48 tisíc ročně.
Dalším úkolem bylo řádně propočítat 
rentabilitu svozu tříděného odpadu. 
Náhoda tomu chtěla, že  Arnika zaslala 
na  obec e -mail na  jejich program „Co 

vytřídíš, neplatíš!“ Ačkoli jsem obecně 
k  podobným akcím nedůvěřivý, oslo-
vil jsem je, protože cíl jsme měli stejný. 
Odezva mě překvapila, pan Havel z Ar-
niky mi velmi pomohl v orientaci v sys-
tému bonusů od EKOKOMu a zaslal mi 
kalkulačku výpočtu odměn a  organi-

zace svozu. Chvilka hraní s kalkulačkou 
a ukázalo se, že sklo a tetrapaky svážíme 
zbytečně často a došlo k úpravě svozo-
vých intervalů u těchto komodit.
Shodou okolností jsem na  19. zastupi-
telstvu 26.  9.  2013 dostal dotaz, kolik 
Davle vydělává na tříděných odpadech? 
Odpověděl jsem, že se na tříděném od-
padu nedá vydělat, ale významně to šetří 
náklady na svozu komunálního odpadu. 
Náklady na svoz tříděného odpadu nikdy 
v Davli nepokryly, a při současném výpo-
čtu systému bonusů nepokryjí, odměny 

od EKOKOMu. Pokud by se k tomu připo-
četla hypotetická úspora snížení nákladů 
za  svoz komunálního odpadu, tak nula 
od nuly pojde. Ve své podstatě bychom 
museli být nejlepší v republice a vytřídit 
každý kousek plastu, papíru, skla…
V  říjnu jsem se  přihlásil na  seminář 
„Ekonomika odpadového hospodářství 
v  obcích“ pořádaný EKOKOMem a  ne-
byl to ztracený čas. Zejména dopoled-
ní program, kdy hovořili o problémech 
s  odpady ve  svých obcích starostové, 
byl inspirativní. V  hlavě mi utkvěla ze-
jména myšlenka – nebát se  zrušit pro-
blémová místa (například naše kontej-
nery u  železničního přejezdu u  školky) 
a nabídnout lidem úsporu za to, že bu-
dou více třídit.
Hned jsem si vše poctivě připravil do  čí-
sel a  tabulek a  připravil první verzi nové 
podoby vyhlášky. První to schytal Jirka 
(starosta), kterého jsem tím „otravoval“ 
celý zbytek října. Díky jeho připomínkám 
jsme společně odhalili prvních několik ne-
dostatků, ale koncept zůstal. Pak jsem vše 
v  listopadu přednesl zastupitelům: o  po-
třebě nové vyhlášky o poplatku za odpa-
dy, jak si představuji nový systém sběru, 

kolik můžeme ušetřit, jak se vše vyplatí li-
dem. Další myšlenkou bylo, že nabídneme 
možnost odděleně nakládat s  biologicky 
rozložitelným komunálním odpadem 
(zkratka BRKO, která bude v  novinách 
nyní velmi často), tj. že požádáme o dota-
ci na kompostéry. Též jsme zajistili lidem, 
kteří kompostovat nechtějí, možnost při-
platit si „hnědé popelnice“ na BRKO.
Byla to taková malá REVOLUCE v odpa-
dech, jelikož bylo nutné učinit okamžité 
rozhodnutí. Nic nešlo vyzkoušet a  po-

Z městysu

My třídíme nejlépe – rok s odpady

pokračování na str. 4

Nově upravené stanoviště kontejnerů na Sídlišti, kde je kompletní nabídka možnosti třídění.
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dobné příklady v  okolí nebyly. Navíc 
času do konce roku 2013 bylo poskrov-
nu. Nastala živá diskuse, ona pravá ko-
munální politika, kdy se věc diskutovala 
ze všech možných pohledů, jaké to má 
přínosy a  nedostatky, zmírnit sociální 
dopady nastavených poplatků apod. 
(Za  sebe musím říct, že  tuto část práce 
v  zastupitelstvu mám nejraději. S  odstu-
pem času lze říct, že se všechny očekávané 
klady a  zápory potvrdily.) Po  necelých 
dvou hodinách diskuse jsme se v zastu-
pitelstvu rozhodli revoluci v  odpadech 
spustit. Připravili jsme novou vyhlášku 

a  na  přelomu roku poctivě informovali 
o chystaných změnách občany.
Moje původní představa se  zhmotni-
la do  podoby současné vyhlášky, sa-
mozřejmě s  korekcemi vyplynuvšími 
z  diskuse v  zastupitelstvu, kdy máme 
na  výběr mezi svozem jednou týdně 
a svozem jednou za čtrnáct dní. Máme 
dlouho slibované kompostéry (akce 
se zpozdila o půl roku – ne naší vinou), 
zrušili jsme kontejnerové místo u trati, 
posílili svoz tříděného odpadu o  další 
kontejnery a kontejnery se  řádně plní, 
třídíme nově kovy, BRKO a  textil. Sta-
bilizovali jsme svoz komunálního od-
padu s plánovanou minimální úsporou 

300 tisíc korun v rozpočtu obce. A díky 
této úspoře máme slibovaný nový 
chodník Balkán – Sídliště.
Co říci na  závěr. Snad jen to, že  i  malé 
změny mohou vést k velkým výsledkům. 
Proto jsme stále připraveni k  diskusi 
s vámi o zlepšení práce s odpady v Davli.

Jak jsme třídili
V  kategorii „Obce 500–1999“ jsme 
se v roce 2012 pohybovali okolo 140. mís-
ta ze  čtyř set obcí Středočeského kraje 
této velikosti. V  roce 2013 jsme obsadili 
40. místo. A v  letošním roce jsme vyhráli. 
(http://www.mytridimenejlepe.cz)

Mgr. Jaromír Němec

Z městysu

S účinností nové vyhlášky o ochraně 

dřevin a jejich kácení se od 1. listopa-

du 2014 mění podmínky pro kácení 

stromů. Nově bude možné kácet bez 

povolení ovocné dřeviny i  u  rekre-

ačních objektů a  v  zahrádkářských 

koloniích. Naopak ostatní dřeviny 

s obvodem kmene větším než 80 cen-

timetrů ve výšce 130 centimetrů bu-

dou potřebovat povolení.

Úprava vyhlášky zavádí racionální úpra-
vu ve  prospěch obyvatel obcí a  jejich 
zdravého životního prostředí. Vyhláška 
č. 222/2014 Sb., kterou se mění vyhláš-
ka č. 189/2013 Sb., o  ochraně dřevin 
a  povolování jejich kácení, je účinná 
od 1. listopadu. 
„Ke  změnám jsme přistoupili z  několi-
ka důvodů. Předchozí podoba vyhlášky 
diskriminovala vlastníky staveb pro ro-
dinnou rekreaci a  majitele zahrad v  za-

hrádkářských koloniích. V  zahradách, 
které byly defi novány jako pozemek 
u rodinného či bytového domu, stavebně 
oplocený a  nepřístupný veřejnosti, bylo 
možné kácet všechny dřeviny bez povo-
lení, ovšem tím pádem nemohli žádné 
dřeviny kácet např. zahrádkáři či majite-
lé rekreačních objektů. Navíc vzhledem 
k nejasné defi nici došlo v některých čás-
tech republiky ke značnému úbytku zele-
ně, obdrželi jsme mnoho stížností od ve-
řejnosti a  také přímo od  měst a  obcí. 
Vyhláška vyvolávala i mnohé sousedské 
spory a  administrativy úřadům naopak 
přibylo,“ říká náměstek ministra pro le-
gislativu Vladimír Mana.
Vyhláška upravuje spornou defi nici za-
hrady, která se nově řídí katastrem ne-
movitostí, a  zavádí tak možnost kácet 
ovocné dřeviny ve  všech  zahradách 
v  obci včetně většiny nádvoří, náměstí 

či parků, a  to zcela bez povolení. Na-
opak povolení bude potřeba na kácení 
všech neovocných dřevin.
„Neovocné stromy v  zahradách plní zá-
sadní společenské funkce, jako je např. 
snížení prašnosti a hluku, produkce kyslí-
ku atp. Je tedy i ve veřejném zájmu, aby se 
ke kácení přistupovalo s respektem,“ dopl-
ňuje náměstek ministra pro ochranu pří-
rody Vladimír Dolejský. 
O  povolení pokácet neovocné dřeviny 
bude zapotřebí žádat u orgánu ochrany 
přírody (obecní či městský úřad), a  to 
pro pokácení stromů s  obvodem kme-
ne větším než 80 centimetrů ve  výšce 
130  centimetrů. Správní úkon nebu-
de žadatele stát ani korunu. Obvykle 
ve  lhůtě 30 dnů bude pak mít orgán 
ochrany přírody povinnost rozhod-
nout. Povolení bude nutné žádat pouze 
pro vzrostlé neovocné dřeviny.

Od listopadu se mění podmínky pro kácení stromů

dokončení ze str. 4

Úřad práce ČR

KONTAKTNÍ PRACOVIŠTĚ PRAHA-ZÁPAD

od 1. prosince 2014

přestěhováno na novou adresu:

DOBROVSKÉHO 1278/25, PRAHA 7-LETNÁ
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Školní okénko

Milí Davelští, 
v  období barevného podzimu, který 
byl letos díky nadprůměrným teplo-
tám příznivý venkovním aktivitám, 
jsme s našimi školáky podnikli mnoho 
zajímavých akcí. 
Paní učitelky 1. stupně se zapojily 
do  mezinárodního celoročního projek-
tu Les ve škole, jehož cílem je přiblížit 
dětem zábavnou formou nejen tajemná 
lesní obydlí  a  jejich obyvatele, ale pře-
devším získat certifi kát lesní třídy a pod-
pořit tak obnovu ještědského pralesa. 
Do  školy nám přijelo zahrát divadélko 

Romaneto vtipnou a veselou Vodnickou 

pohádku. Do všech třídy naší školy zaví-
tali lektoři znakového jazyka, kteří děti 
seznámili s  touto dorozumívací formou 
našich neslyšících spoluobčanů. A mno-
ho znaků nás také naučili!
Žáci 7. až 9. ročníku se zúčastnili interak-
tivní besedy na téma Cesta do závislosti, 

kterou pro naši školu připravil Mgr. Mar-
tin Vlček, uznávaný etoped a terapeut. 
I v tomto školním roce se naši žáci účast-
ní okresní sportovní ligy a  reprezen-
tují svou školu v  mnoha sportovních 
disciplínách. Velmi úspěšní jsme letos 
zejména ve fl orbale a přespolním běhu. 
A to nás teprve čekají fotbalové zápasy!
Ve  školní družině proběhlo tradiční 
Dýňobraní, kulinářské a  tvořivé od-
poledne a  ve  spolupráci s  mateřskou 
školou jsme se vydali na  Lampiono-

vý průvod naším krásným městysem 
s  lahodným zakončením v  podobě 
davelských špekáčků (děkujeme panu 
Dolejšímu za velkorysé zásoby) a  tep-
lého ovocného čaje (děkujeme paní 
Tloušťové a  Bouškové za  profesionál-
ní obsluhu). Žáčci 1. tříd se vypravili 
na návštěvu do stájí na Petrově za ko-
níky a svezly se nejen všechny děti, ale 
i obě paní vychovatelky!

Čekají nás zimní měsíce opět plné za-
jímavého učení, výletů, kulturních 
akcí a  společných zážitků. Dění v  naší 
škole můžete průběžně sledovat jak 
na  webových stránkách školy, tak 
na našem Facebooku. 
S přáním bílé zimy a bezpečných silnic

Jana Hrubá, ředitelka školy 

10. 12. Vánoční trhy ve škole – prodej 
výrobků a  drobných radůstek, pečiva, 
dekorací s vánoční tematikou v prosto-
rách šaten školy.
15. 1. Den otevřených dveří davelské 

školy – v  době vyučování je naše ško-
la i  školní družina otevřena pro žáčky 
z  mateřských škol, rodiče našich sou-
časných i  budoucích žáků, absolventy, 
přátele i širokou veřejnost. Pro děti z MŠ 
připravujeme speciální program společ-
ně s našimi mladšími školáky. 
4. 2. Zápis do 1. tříd – od 14 do 18 hodin 
probíhá v  naší škole tradiční školní zápis 
formou her, soutěží a dobré nálady. Celé ro-
diny našich budoucích žáčků jsou vítány. 
28. 3. 2015 III. ples davelské školy 

v  sále Hotelu Pivovar – k  tanci a  po-
slechu hraje skupina KIK Band. Bohatá 
tombola a bude i překvapení!
Aktuální informace z davelské školy najde-
te na www.zs-davle.cz a našem Facebooku.

Vážení rodiče, milí čtenáři,
také v dnešním vydání přinášíme něko-
lik slov k činnosti školské rady.
V novém školním roce proběhly konzul-
tační hodiny školské rady, které zákon-
ní zástupci využili k  předání podnětů 
a svých připomínek k chodu školy a škol-
ní jídelny. Podněty rodičů byly následně 
projednány na pravidelném jednání ŠR. 
Kromě podnětů rodičů se školská rada 
zabývala rozšířením kapacity školy, plá-
novanou přístavbou a  plánem činnosti 
na školní rok 2014/2015. V měsíci břez-
nu se můžete těšit na již 3. školní ples.
Připomínáme naši e-mailovou adresu 
skolskaradadavle@seznam.cz, kde nás 
můžete také kontaktovat. Výroční zprá-
vy a  zápisy z  jednání jsou uveřejněny 
na stránkách školy.
Závěrem připojujeme přání požehna-
ných vánočních svátků. Ať Ježíšek splní 
vaše přání a domov zaplní láska, pokoj 

a radost. Do nového roku 2015 vám pře-
jeme pevné zdraví a šťastné dny.

Za školskou r adu
Jana Slancová a Iveta Hessingová (re-

dakčně upraveno)

Slovo ředitelky

Plán akcí školy Školská rada

Ráda bych poděkovala všem paním 

učitelkám, pánům učitelům, paním 

vychovatelkám, provozním zaměst-

nancům školy, zastupitelům městyse 

Davle, panu starostovi Jiřímu Pro-

kůpkovi, všem rodičům našich žáků, 

členům školské rady a přátelům naší 

školy za  jejich celoroční podporu, 

spolupráci a  společné úsilí o  školu 

moderní, kvalitní a  přátelskou. Vaše 

důvěra a podpora je pro mne závaz-

kem i do nového roku. 

Ať je pro nás všechny nový rok 
2015 rokem úspěšným!

Jana Hrubá, ředitelka školy



6 Soutok 6/2014

Snad každá holčička má doma domeček 
pro panenky a  každý chlapec už někdy 
zkoušel zkonstruovat budku pro ptáčky 
nebo aspoň přístřešek pro své oblíbené au-
tíčko, ale my v davelské škole jsme šli ještě 
dál a vyrobili jsme domečky i pro knihy. 
V  našich pestrobarevných knihobud-
kách, na  jejichž výrobě i  výzdobě se 
podíleli žáci praktické třídy, nacházejí 
od  prvního listopadového týdne dočas-
ný domov darované knížky, které touto 
cestou hledají mezi dětmi své nové čte-
náře, v nichž se jim i v dnešní přetechni-
zované době stále daří probouzet touhu 

vydávat se prostřednictvím četby na ces-
ty za pohádkou i za dobrodružstvím, tou-
hu objevovat nová přátelství, nové kraje, 
bytosti a nejfantastičtější světy, jaké do-
káže vytvořit jen dětská představivost.
Tento pěkný nápad na podporu čtenář-
ské gramotnosti se těší po celém světě 
značné oblibě, což bylo jedním z důvo-
dů, proč jsme se rozhodli k akci připojit, 
avšak naším hlavním cílem je, aby každé 
dítě mělo možnost přečíst si knihu po-
dle svých zájmů a zálib.
Vždyť přece každý má doma nějakou tu 
knížku, kterou už nepotřebuje, ale je mu 

líto ji vyhodit, protože se mu dřív líbila, 
prožil s ní nejedno kouzelné dobrodruž-
ství a bylo by tedy pěkné, kdyby si ji mohl 
přečíst ještě někdo další! Malí čtenáři 
z prvního stupně mohou do dvou kniž-
ních budek, které již dnes zdobí jejich 
školní chodbu, nosit knížky pro své spo-
lužáky a zároveň si nějaké jiné výměnou 
odnést nebo pouze vypůjčit a po přečte-
ní – ať už ve škole o přestávce, volné hodi-
ně či v klidu domova – zase vrátit.
Tato nová netradiční forma přístupu 
k  stále se obměňující nabídce litera-
tury se u  dětí setkala  doslova s  nad-
šením, o  čemž svědčí jejich obrovský 
zájem takřka o všechny nabízené tituly. 
Bohužel se dosud podařilo nashromáž-
dit knížky jen do  jedné budky, a  tak 
zatímco se malí čtenáři seběhli o  pře-
stávce k  první zaplněné knihobudce, 
mohla její osamocená sestřička na pro-
tější stěně chodby ten veselý shon jen 
smutně pozorovat.
Obracíme se proto nejen na rodiče na-
šich žáků, ale i  na  ostatní spoluobčany 
s nadějí, že náš projekt podpoří a daro-
váním vhodné knihy pomohou dětem 
v  jejich cestě za  poznáním, za  což jim 
předem děkujeme.

Každé všední ráno je v okolí davelské ško-
ly velmi rušno – přijíždějí a odjíždějí auto-
busy, osobní auta přivážejí žáky, dospělí 
šoféři spěchají do  Prahy do  práce, jezdí 
nám pod okny zásobovací auta. A  vším 
tím ruchem si hledají cestu do školy i naši 
a školáci. Již několikrát jsme byli svědky 
nepříjemných situací, kdy hrozil dítěti 
střet s projíždějícími auty, jindy zas řidič 
MHD projel semafor na červenou a zasta-
vil až na zastávce umístěné za ním. Prak-

ticky obden slyšíme od dětí, jaké auto jim 
zas zkřížilo cestu, přinutilo je zastavit se 
na přechodu pro chodce. 
Opakovaně jsme s  panem starostou 
Prokůpkem oslovovali Policii ČR, aby 
nám byla v dohledu nad ranním provo-
zem v okolí školy nápomocna. Bohužel 
kapacity policistů jsou pro tyto účely 
nevyužitelné. Obracím se tedy na davel-
skou veřejnost a  nápadem, který mne 
inspiroval v  zahraničí. Téměř u  každé 

britské školy stojí ráno tzv. Lollypop 
lady, nejčastěji čilá důchodkyně, kte-
rá se stará o  bezpečný přechod hlavní 
silnice a  klidný příchod dětí do  školy. 
V ruce drží velkou kulatou značku s ná-
pisem POZOR DĚTI, proto to podoben-
ství s lízátkem (angl. lollypop).
Pokud se najde mezi čtenáři Soutoku 
ochotný muž či dáma, kteří mají volnou 
ranní půlhodinku mezi půl osmou a os-
mou hodinou a chtějí se postarat o bez-

pečnou cestu do školy, budeme velmi 
rádi. V případě chuti a zájmu o tuto dob-
rovolnou pomoc škole, resp. školákům, 
se prosím obraťte na ředitelku školy. Po-
můžete dobré věci, děkuji!

V davelské škole mají knížky svůj domeček 

Děti by si přály BEZPEČNĚJŠÍ CESTU do školy

Školní okénko
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V  rámci projektu společnosti Člověk 
v  tísni nazvaném Příběhy bezpráví 
zhlédli žáci 9. třídy originální fi lmovou 
výpověď o  době před 25 lety. Osobi-
tý pohled osmnáctileté Ivany A., která 
prostřednictvím svého deníku přibli-
žuje události Palachova týdne, ukon-
čení střední školy a  neradostný nástup 
do zaměstnání, naše žáky zaujal.
Zatímco do očí vyučujících a hosta bese-
dy, pana Františka Stárka zvaného Čuňas, 

se vtlačily slzy dojetí ze záběrů demon-
strací podbarvených „revolučními hity“, 
žáci se upřímně zasmáli reportáži o  ne-
dostatku toaletního papíru v obchodech.
Po zhlédnutí zdařilého fi lmu jsme zased-
li do kruhu ve třídě a vyslechli si osobní 
vzpomínky disidenta Františka Stárka 
na své nelehké časy ve vězení na Borech 
a v pracovním lágru v Horním Slavkově. 
Mezitím si žáci prohlíželi originály sami-
zdatových vydání Vokna, která chartista 
úzce spojený se skupinou The Plastic 
People of the Universe vydával. Pan Stá-
rek připomněl i legendární koncert této 
skupiny v roce 1976 v nedalekých Boja-
novicích. Žáci si vyslechli Stárkův odkaz, 
aby střežili svobodu internetu.

Žáci se mimo jiné zeptali i na Stárkovy 
dlouhé vlasy, které z protestu proti ko-
munistickému režimu nosí již od 6. třídy. 
Dozvěděli se, že sympatický muž s dlou-
hými bílými vlasy a fousy nemá v úmys-
lu si je nechat ostříhat ani v budoucnu.
Lidový a  bodrý projev Pana Stárka si 
naše mladé posluchače i kolegy učitele 
získal a  věřím, že tento charizmatický 
muž zanechal v našich žácích otisk z ne-
dávné historie naší země.
A zde je několik příkladů z postřehů na-
šich žáků:
„Díky fi lmu vím, že lidé měli málo možnos-
tí proti dnešní době.“ (Adéla Potužníková)
„Moje dojmy jsou takové, že tam bylo 
moc násilí. Policisté neměli ani trochu 
soucitu, protože pravděpodobně měli 
moc tvrdý a  nesoucitný výcvik.“ (Tere-
za Hrabětová)
 „Je nutné zajímat se o současnost, aby se 
naše děti měly dobře.“ (Martin Sunegh)
„Pan Stárek na  mě působil velice pře-
kvapivě, protože jsem čekal, že to bude 
starší nabručený pán, 
který bude naštvaný, že 
musí strávit s  námi čas, 
ale nebylo to tak. Jeho 
příběh byl velice zají-
mavě podán!“ (Michal 
Hönig)
„Neumím si představit, že 
bych někdy byl na  jeho 
místě.“ (Petr Hájek)
„Občas byl i  humor 
na  místě, a  tak byla at-
mosféra ve  třídě velmi 
příjemná…. Tímto bych 

vám chtěl také poděkovat za  to, jak jste 
nám to pěkně připravila. Bylo to super!“ 
(Ondřej Stodola)

 Mgr. Eva Nováková,
vyučující dějepisu v 9. ročníku

Stravování pro veřejnost a fi rmy

Školní jídelna Davle nabízí možnost 
odběru obědů pro veřejnost a fi rmy 

za bezkonkurenční cenu:

hlavní jídlo + polévka

55 Kč

Výdej obědů každý pracovní den 
od 10.30 do 11.30 hodin

do jídlonosičů nebo termoboxů.
Pro více informací volejte 257 770 004

Vzpomínka na „sametový listopad“

Školní okénko

inzerce
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Okénko do školky

Sport

Sluníčko už odpočívá ani trochu nepálí, 
copak se nám na  políčku před motykou 
kutálí? ...Brambory!
A právě brambory se 1. 10. staly nejdů-
ležitější surovinou školkového dopoled-
ne. Konala se naše bramboriáda. Co to 
znamená? Je to dopoledne plné zába-
vy, soutěží, tvoření a také vaření. Děti si 
přinesly z domova dvě brambory, z jed-
né tvořily dle své fantazie a za pomoci 
paní učitelek, z  druhé se vařilo. V  půl 
desáté se všichni sejdeme na  zahradě 
a  vyzkoušíme si naše dovednosti s  vy-
kopáváním brambor z písku, v pytlování 
brambor, v jízdě s naloženou korbičkou 
atd. Odměnou pro všechny je nejen 

bramborová medaile, ale hlavně spo-
lečná bramborová hostina. A  co bylo 
na jídelním lístku? Základem byla bram-
borová polévka od  Včeliček, americké 
brambory připravily Berušky, nechyběl 
ani bramborový salát od Motýlků nebo 
staročeský bác z kuchyně Broučků nebo 

klasika, jako jsou brambory na loupačku 
od Sluníček. Chutnalo všechno a všem!
10. října jsme se vydali se všemi před-
školáky na  celodenní výlet do  Hornic-
kého muzea do Příbrami. Příjemně nás 
překvapilo milé uvítání a program, který 
byl pro děti připraven. Nejprve nám za-
zpívaly děti ze ZUŠ v Příbrami písničky 

z  pohádek. Pak jsme se ve  skupinách 
vydali do  podzemí. Děti musely zdolat 
dřevěné lávky a  žebříky, tak jak dříve 
chodili havíři. Hledaly stříbrnou rudu 
– galenit – ukrytou v  dřevěné truhle 
a došly až k samému Permonovi, vládci 
podzemí. Hornický vláček dovezl děti 

do  pohádky o  permonících, kterou za-
hrály děti ze ZUŠ v  Příbrami. Zpáteční 
cesta nás vedla Vodní štolou. Děti dosta-
ly veliké svítilny, aby si posvítily na cestu 
a kořeny stromů, pod kterými štola ved-
la. Dokonce jsme na chvíli všechna svět-
la zhasli, abychom poznali pravou tmu. 
Nikdo se nebál, všichni cestu podzemím 
zvládli. A za to jsme od Permona dostali 
osvědčení permonický učeň.
Letošního večera strašidel se zúčastnil 
rekordní počet dětí a rodičů. S přibývají-
cí tmou se zahrada rozsvítila lucernička-
mi a dýněmi, které si děti vytvořily spo-
lečně ve třídách. Všechny děti ve školce 
a šikovné maminky připravily „strašidel-
né pohoštění“. Posilněny dobrotami si 
rozsvítily lampiony a  průvod mohl vy-
jít ze zahrady mateřské školy směrem 
k družině základní školy.
Velkou radost dětem udělala návštěva 
Vandy a Standy a muzikál, který zahrály. 
Děti se jen nedívaly, ale dostaly role a zpí-
valy a tancovaly na rytmické písničky.
Třída Motýlků a Broučků využila teplého 
podzimního počasí a  navštívila praž-
skou zoologickou zahradu.
Podzimní radosti se ale změní na vánoč-
ní čas, a to už plánujeme pro děti další 
zajímavé akce.

Kolektiv učitelek mateřské školy

Dne 22. listopadu se v Hranicích na Mo-
ravě uskutečnilo Mistrovství České re-
publiky v  judo mladších žáků. Oddíl 
Judo Davle-Štěchovice zastupovali mis-
tři Středočeského kraje Michaela Novot-
ná, Martin Dufek a Ondřej Kuncl.
 Přebornici a mistryní České republiky pro 
rok 2014 se stala v kategorii ml. žákyň MI-
CHAELA NOVOTNÁ, třetí místo získal 

ve  své váhové kategorii MARTIN DUFEK 
a páté místo obsadil ONDŘEJ KUNCL. Na-
víc oddíl Judo Davle-Štěchovice obsadil 
mezi 74 oddíly, kteří své zástupce na Mis-
trovství České republiky nominovali, 9. 
místo a zařadil se tak mezi 10. nejlepších 
oddílů v rámci České republiky.

Ing. Miloslav Málek hl. trenér a předseda 
oddílu Judo Davle-Štěchovice

Aktivní rozloučení s podzimem

Davle má svou mistryni České republiky
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Letošní teplý podzim přál našim mla-
dým hasičům, kteří nezaháleli a  jak se 
říká „vymetli, co se dalo“.
Poslední zářijový víkend jsme vyrazili 
na  4. ročník Zličínského dvojboje (po-
žární útok a štafeta dvojic), který se ko-
nal na soutěžní dráze v Třebonicích. Zde 
jsme postavili na start všechna soutěžní 
družstva – přípravku (2. místo), mladší 
(1. místo), starší (1. místo), ženy (posled-
ní místo) i muže (5. místo). 
Nejdůležitějším podzimním závodem 
je tradičně závod požární všestrannos-
ti, kterým začíná nový ročník hry Pla-
men. Letos změřili naši mladí hasiči své 
síly 11. října na trati ve Lhotě u Dolních 
Břežan. Zde vyrazila na trať za pěkného 
počasí všechna naše družstva. Slou-
pečtí měli velmi silné zastoupení, tak 
jen stručně, jak uspěli. Za  přípravku 
měly soutěžit tři tříčlenné hlídky, bohu-
žel děti onemocněly, a  tak jsme mohli 
na  start postavit pouze hlídku jednu. 
Ta ale nezklamala, celou tratí proběhla 
bez chyb jen s  trošku pomalejším ča-
sem a obsadila tak 2. místo z 11. hlídek. 
(Sestava přípravka – Matyáš Jelínek, 
Honzík Kurfürst, Terezka Dufková) V  ka-
tegorii mladších soutěžilo 13. hlídek, 
naši postavili na  start 2 hlídky, které 
obsadily 1.  a  6. místo. (Sestava  mladší 
– I.  hlídka (6. místo): Tonda Klusoň, Ma-
tyáš Kula, Vojta Nepraš, Fanda Liška, Ma-
ruška Trpišovká, II. hlídka (1. místo): Bára 
Jelínková, Anetka Fialová, Kryštof Čanda, 
Žaneta Michalčíková, Adam Nástraha). 

Nejpočetněji byla zastoupena katego-
rie starších, kde jsme postavili 3 hlídky, 
které zabojovaly a obsadily 1.–3. místo 
z  15 hlídek. (Sestava starší – I. hlídka 
(3. místo): Martin Dufek, Tomáš Kaňka, 
Markéta Vltavská, Matěj Hromádka, Ni-
kola Bažantová, II. hlídka (1. místo): Adéla 
Potužníková, Natka Artimovičová, Zuzka 
Vandasová, Dominika Holubová, Máca 
Melicharová, III. hlídka (2. místo): Ondra 
Hajný, Kuba Kurz, Kryštof Titěra, Lenka 
Kaňková, Katka Dufková). Hned následu-
jící den v neděli 12. 10. se zástupci naše-
ho dorostu vydali společně s vedoucími 
získat zkušenosti na  výběru reprezen-
tace dorostu České republiky, který se 
konal v Pardubicích. Dvě slečny – Kačka 
Dufková a  Lenka Kaňková a  dva mladí 
muži – Kryštof Titěra a  Jirka Johánek 
reprezentovali nejen náš sbor, ale i  své 
získané dovednosti v  obrovské konku-
renci. V každé kategorii (mladší, střední, 
starší – dorostenci, dorostenky) bylo 
vybráno pouze 8 závodníků do  širšího 
výběru pro mistrovství světa. Pro nás 
všechny to byla cenná zkušenost a mo-
tivace pro další práci u  hasičů, pokud 
má někdo cíl dosáhnout na  hasičský 
vrchol. Bez pravidelného tréninku, od-
hodlání a zkušeností to opravdu nejde. 
Naši zástupci byli první v historii sboru, 
kteří se o to pokusili, a vylezli do 1. patra 
věže. Uvidíme, zda v dalších letech bude 
mít náš sbor zástupce v reprezentaci.
V sobotu 1. listopadu se mladí hasiči zú-
častnili posledního venkovního závodu 

letošní sezony, 10. ročníku orientačního 
běhu v Cholupicích. Zde se nám tradičně 
velmi daří a nejinak tomu bylo i letos. V ka-
tegorii přípravka jsme vybojovali 2. místo 
a v kategoriích mladší a starší opět 1. mís-
ta a další umístění v první desítce. 
O týden později v sobotu 8. listopadu se 
konal již 13. ročník memoriálu Marty Ha-
badové, který je zařazený do českého ha-
lového poháru mladých hasičů. Na tento 
závod konaný ve sportovní hale Otakara 
Jandery v  pražské Stromovce byli no-
minováni jen ti, kteří si to svými výkony 
a přístupem k tréninku zasloužili. I tak nás 
ze Sloupu vyrazil požehnaný počet čtr-
nácti závodníků. Své síly přijelo poměřit 
509 závodníků z celé republiky a Sloven-
ska. Bylo vidět, že tento nádherný sport 
má hodně talentů a příznivců, což všichni 
dokázali svými výkony na  soutěžní drá-
ze. My jsme rádi, že někteří z našich řad 
patří také mezi špičku v ČR a mohou se 
porovnávat s těmi nejlepšími. Dává nám 
to chuť do další práce a přináší zamyšlení, 
zda se v roce 2015 neúčastnit celého seri-
álu Českého halového poháru.
V tomto roce máme v plánu kromě kaž-
doroční brigády i  vyhlášení celoroční 
soutěže Sloupecký hasič 2014, ukonče-
ní hasičské sportovní sezony a rozsvíce-
ní vánočního stromu. 
Všem příznivcům děkujeme. Bližší infor-
mace o činnosti sboru a chystaných ak-
cích najdete na www.sdhsloup.cz.

Za SDH Sloup zapsala a upravila 
Sváťa Chrastilová, kronikářka sboru

Již uběhl rok a  blíží se vánoční svátky, 
a tak pořádá sbor hasičů v Davli výstavu 
betlémů pod názvem Ten vánoční čas.
Loni jsme uspořádali první ročník výsta-
vy a zájem občanů Davle a okolí byl klad-
ný. Proto jsme se rozhodli pokračovat 
ve výstavě betlémů i v roce letošním. Vý-
stava proběhne na Obecním úřadě měs-
tyse Davle. Slavnostní zahájení výstavy 
bude v neděli 21. prosince od 14.00 hod.

Výstava bude po-
kračovat každý den 
od 13.00 do 17.00 hod. 
Na Štědrý den si zájem-
ci budou moci betlémy 
prohlédnout od  10.00 
do 14.00 hod.
Věříme, že občané vyu-
žijí vánoční svátky k ná-
vštěvě naší výstavy. 

Srdečně vás zveme a tě-
šíme se na setkání.

Za SDH Davle Vladimír 
Macků a František Fiala

SDH SLOUP – podzimní závody mladých hasičů a dorostu 

Výstava betlémů

Aktuálně z místních spolků
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V  podzimním období uspořádalo Ob-
čanské sdružení Daveláček pro „naše“ 
děti dva výlety. V měsíci září Iveta Nejt-
ková zorganizovala klučičí výlet do Vo-
jenského muzea do  Lešan. Kluci si za-
hráli na  vojáky, prolezli a  prozkoumali 
různá vojenská auta. Zhlédli ukázku 
boje, přepadení jednotky, zajetí a  po-
sléze osvobození vojáků. Bylo potřeba 
trochu vlastní představivosti, protože 
boj se odehrával jako v  Afghánistánu 
a osvobození se konalo v nočních hodi-
nách. Kluci nevěděli, kam dřív s očima, 
kam běžet dřív a co všechno si vyzkou-
šet. Mají slíbeno, že v roce 2015 si výlet 
určitě zopakujeme. Společně prožili 
v Lešanech krásný slunečný den. 
V  říjnu jsme s  dětmi vyrazili do  Cirku-
su Berousek, který měl své stanoviště 
ve  Stodůlkách. Pro „naše“ děti to byla 
zcela první návštěva cirkusového před-
stavení a můžeme ho všem jen doporu-
čit, protože rodina Berousků má před-
stavení na velmi dobré úrovni. 
Úvod patřil klaunovi, pak následovala 
akrobatická skupina z Keni, akrobati měli 
své kosti pravděpodobně z gumy, proto-
že ukázali neuvěřitelné kousky. Těšili jsme 
se na  zvířata a  jejich nacvičená před-
stavení zeber, velbloudů, oslíků, slonice 

a úchvatnou drezuru koní. Do přestávky 
se ještě představila vzdušná akrobatka 
z Rumunska a plastická akrobatka z Mon-
golska, která se svým tělem předvedla ne-
skutečnou až nepřirozenou sestavu.
V  druhé části představení jsme zhlédli 
vystoupení papoušků ara, žonglérské 
umění pana Berouska juniora, vtipné 
představení klaunů a na úplný závěr při-
šlo očekávané medvědí revue. Medvědi 
byli úžasní. Je opravdu neskutečné, co 
všechno jsou zvířata schopna se naučit 
a předvést. Bylo to krásné a zábavné.
O  přestávce jsme dětem umožnili pro-
hlídku zvěřince, kde si mohly některá 
zvířátka pohladit a  prohlédnout. Pře-
stávku nám zpříjemnila vynikající bá-
bovka, kterou nám upekla Martina Hra-
bová, moc děkujeme za sladkou tečku.

Jednání na Městském úřadě Černošice

29. října jsme navštívili Městský úřad 
Černošice, odbor sociálních věcí 
a  zdravotnictví. Účelem naší schůzky 
bylo navázání spolupráce se sociální-
mi pracovníky našeho regionu, bližší 
představení Daveláčku o.s. a  hledání 
možností společných aktivit, které by 
pomohly „našim“ dětem. Svůj čas nám 
věnoval vedoucí odboru a  přislíbil 

nám vzájemnou spolupráci, realizaci 
společných sociálních šetření v  rodi-
nách a  celkovou podporu. Věříme, že 
se nám podaří po  této schůzce navá-
zat opravdovou spolupráci se sociál-
ním odborem a  tím následně pomoci 
rodinám se zlepšením jejich složitých 
životních situací. 

Podzimní sbírka oblečení a obuvi

Již tradičně proběhla sbírka oblečení 
a obuvi. Děkujeme všem dárcům za po-
skytnuté oblečení a obuv, která pomůže 
dalším dětem a  tentokrát také dospě-
lým. Sbírkou jsme získali velké množství 
šatstva, které se naším prostřednictvím 
dostane k  potřebným. Děkujeme také 
panu Borovičkovi, že nám umožnil ob-
lečení nechat po dobu jednoho měsíce 
na galerii v sále Hotelu Pivovar. Neměli 
jsme tak problém se skladováním.
Na naši sbírku jsme upozornili také ostat-
ní obecní, resp. městské úřady a naši po-
moc tak rozšířili po celém regionu. Celý 
měsíc listopad měly rodiny možnost vy-
brat si, co potřebují. Zbylé oblečení jsme 
darovali Diakonii Broumov.

Rozšíření působnosti

Daveláček o.s. chce rozšířit svou pů-
sobnost v  našem regionu. V  posled-
ních týdnech se snažíme kontaktovat 
obecní, resp. městské úřady, základní 
školy a mateřské školy a nabídnout naši 
pomoc. Protože jsme jediné občanské 
sdružení, které by podobnou pomoc 
nabízelo, setkáváme se s velmi pozitiv-
ní odezvou a jednotlivé instituce s námi 
chtějí spolupráci navázat. Zjišťujeme 
počet rodin, kterým by bylo potřeba 
pomoci a hlavně formu pomoci, jaká je 
v jednotlivých rodinách potřebná.
Dokončujeme projekt OS Daveláčku, se 
kterým se můžete seznámit na  našich 
webových stránkách www.davelacek.cz. 
Projektem chceme získat fi nanční pro-
středky, které jsou pro náš další rozvoj 
a  pomoc rodinám nezbytné. Věříme, 
že projektem oslovíme případné dárce 
a podporovatele dětí. 
Milí čtenáři, závěrem vám přejeme krás-
né a pokojné vánoční svátky a všem dě-
tem lásku a teplo domova.

Aktuálně z místních spolků

Podzimní výlety a rozšíření působnosti Daveláčku
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Vltavané z  Davle, Prahy a  Štěchovic 
v  krojích jako každoročně připravi-
li na  1.  listopadu pietní vzpomínku 
na všechny věrné zemřelé. Výročí připa-
dá na 2. listopadu. Památky se zúčastni-
lo téměř 80 Vltavanů položením věnců 
na  hřbitově ve  Štěchovicích a  v  Davli 
a za doprovodu 8členné kapely Bláži Ze-
mana a společným posezením v Hotelu 
Pivovar. Převoz 
členů Vltavanů 
z Davle na hřbi-
tovy a  zpět 
včetně dobrého 
pohoštění se 
zhostil Vltavan 
Davle. O  pestré 
a  kvalitní de-
zerty ke kávě se 
postaraly davel-
ské Vltavanky, 
za  což jim patří 
velký dík.
S l a v n o s t n í 
vzpomínka byla 
ukončena v  18 
hodin. Všem 
účastníkům po-
děkovali před-
sedové spolků 
br. František 
Dolejší a br. Petr 
Zikán. 
Jen na  okraj si 
dovoluji připomenout, že památka se 
slaví od  10. století v  zemích s  křesťan-
skou tradicí a je zvykem během tohoto 
dne či období navštívit hřbitov a  ro-
dinný hrob a rozsvítit na něm svíčku či 
položit živé květiny, což má symbolizo-
vat víru ve věčný život a demonstrovat 
přesvědčení, že život hrobem nekončí. 

Památka věrných zemřelých se slaví 
den po slavnosti Všech svatých 1. listo-
padu. V  České republice je vzpomínka 
na  všechny naše zemřelé vedle Vánoc 
největším společně prožívaným dnem, 
který věřící i  nevěřící spolu „slaví“. Pa-
mátku věrných zemřelých zavedl roku 
998 clunyský opat Odilo (†1048), kte-
rý se takto snažil čelit přetrvávajícím 

pohanským obřadům. Ve  13. století se 
tento zvyk rozšířil po celé západní církvi 
zásluhou Benedikta XV. 
Druhý den 2. 11. se 6 členů Vltavanu Da-
vle zúčastnilo Tryzny za utonulé na čes-
kých řekách a  tocích v  Praze společně 
se  členy Vltavanu Praha a  Štěchovice, 
kteří tento tradiční pietní akt za utonu-

lé organizují od  roku 1930. Zpočátku 
šlo o plavbu smutečně vyzdobené lodi 
z  Prahy do  Štěchovic. Obyvatelé podél 

celé trasy byli 
vyzváni k  vy-
věšení smuteč-
ních praporů, 
básníci skládali 
vzpomínkové 
verše, sklada-
telé smuteční 
zpěvy. Vzpomí-
nali na  utonulé 
plavce, lodníky, 
námořníky, ale 
také na všechny 
oběti vodního 
živlu. Všichni 
„lidé od  vody“ 
však tím i děko-
vali řece Vltavě, 
že je celoročně 
živí.
Před vlastním 
pietním aktem 
navštívili da-
velští Vltavané 
muzeum Na Vý-

toni. Výstava, o které jsme psali v souvis-
losti s její vernisáží, se líbila.
V současné době je smuteční tryzna spo-
jena se slavnostní plavbou z  přístaviště 
lodí Pražské paroplavební společnosti 
od  Palackého mostu. Odtud ve  14 ho-
din vyplul smutečně vyzdobený parník. 
Na  palubě drželi čestnou stráž Vltavané 
ve  svých historických krojích. Smuteční 
akt vyvrcholil v 15 hodin pod alegorickou 
sochou řeky Vltavy u smíchovské plaveb-
ní komory pod mostem Legií. Po zaznění 
smutečních fanfár zde Vltavané položili 
věnce a kytice. Pietní akce byla ukonče-
na plavbou parníku od sochy řeky Vltavy 
zpět do přístaviště lodí Pražské paropla-
vební společnosti u Palackého mostu.

V Davli 5. 11. 2014
Text: MVDr. E. Slanec, Foto: Ing. J. Bílek

Aktuálně z místních spolků

Vltavané uctili památku zesnulých
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Aktuálně z místních spolků

Dne 27. října se členové spolku Vltavan 
a  jejich příznivci již tradičně jako kaž-
dý rok zúčastnili výlovu rybníka Musík 
na  Sedlčansku. Plný autobus účastní-
ků dorazil k  rybníku před 9. hodinou. 

Dopoledne mohli sledovat z  hráze 
tradiční řemeslo rybářů, ochutnat po-
choutky z  ryb a  přitom si i  zatancovat. 
Každý měl možnost zakoupit si kapra. 
Program byl zpestřen slavnostním cere-
moniálem – pasováním do  rybářského 
cechu. Pasováni byli tři členové spolku 
Vltavan Davle – Hanns Ortner, Egon 
Fischer a  Rainer Jaksch. Oldřich Pecha, 
jednatel společnosti, každého poplácal 

perulí (starodávným 
rybářským právem) 
po  zadní části těla, 
symbolicky byli po-
stříkáni vodou a byl 
jim přečten text 
rybářského pasova-
cího listu: „Jménem 
práva rybářského 
cechu velmi váže-
ného jmenuji vás 
dnešním dnem pa-
sovaným rybářem. 
Štiky, okouni a kapři 
jsou teď tvoji rodní 
bratři. To vše na pa-

měti měj a svatého Petra, patrona všech 
rybářů, uznávej!“ Kromě glejtu každý 
z  nich dostal pořádného živého kap-
ra. Dle tradice každý pasovaný daroval 
rybářům litrovku rumu. Podle slov jed-
natele společnosti jde o  mimořádnou 
událost, která se tu odehrává jednou 
za několik let. 
Ve 12.30 hodin se účastníci přesunuli au-
tobusem do vesnice Čím, kde měli v re-
stauraci připraven chutný oběd a strávili 
zde příjemné odpoledne. K  tanci a po-
slechu hrál a zpíval Milan Kotěborský se 
svým kolegou.

Text: Irena Bílková, Foto: Ing. Josef Bílek

Výlov rybníku Musík

inzerce
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Prohledej půdu
Vážení občané, pamětníci, děkuji vám za dosavadní zájem o projekt „Prohledej půdu“. Stále nám ale ještě mnoho věcí chybí. 
Vámi zapůjčené předměty a archiválie budou vystaveny na stejnojmenné výstavě. Podpořte prosím náš projekt. Zasloužíte 
se tím o zachování kulturního a historického dědictví našeho regionu. 
Výstava se bude tematicky týkat školy a školního života v průběhu několika staletí. Tato výstava je plánována na únor 2015 
v prostorách Obecního úřadu městyse Davle. Obracejte se prosím na Kateřinu Obermajerovou, případně na pana Karla Vančuru.

Děkuji. Kateřina Obermajerová
Kontakt: e-mail: prohledejpudu@seznam.cz, mobil: 603 341 821

Když se Vladimír narodil, bylo jeho 
otci 35 let. Vladimír byl čtvrtým dí-
tětem v pořadí po třech dcerách – 
Marii, Otilii a Františce. Po něm se 
ještě narodila jeho sestra Ludmila, 
které všichni říkali Lila. Každé z Van-
čurových dětí se narodilo na jiném 
místě. Dům číslo 90 (na  Javorce) 
patřil v  době Vančurova dětství 
k  velmi pohostinným. Tatínek měl 
rád plný stůl a  mnohdy hostil ná-
vštěvy i  v  horších obdobích. Ze 
vzpomínek rodiny je známo, že se 
u nich často vařilo jako v hospodě. 
Rodina žila v Davli skoro sedmnáct 
let. Vančura na dům v Davli a kraji-
nu kolem něj vzpomínal jako na je-
diný domov. Jeho kamarád Nový 
vzpomíná na  Vladislavův domov 
takto:
„A  vidím ho v  kruhu rodinném, 
majestátní matka a  čtyři přesličné 
dcery, otec, podobný alšovskému 
husitskému hejtmanu, rozložitý, 
s krásným charakteristickým nosem, který 
zároveň s  čelem zdědil syn – se svislými 
kníry, rozšafný, plný humoru. Obývali celý 
dům, obývací pokoje, ložnice, salon s  pi-
anem a  knihovnou – já proletářský kluk 
nikdy jsem nebyl v sídle tak krásném a do-
konce ve středu tak laskavé pozornosti.“1

Toto vyznání potvrzují i  jiná svědec-
tví lidí, kteří Vančurovy znali. Vladislav 
zcela prokazatelně vyrůstal v  harmo-
nickém prostředí rodiny, která milovala 
nejen své děti a  přátele, ale dovedla si 
plnohodnotně užívat života. Své ženě 
MUDr. Ludmile Vančurové přiznával Vla-
1 BLAHYNKA, Milan. Vladislav Vančura. I. vydání. 
Praha: Melantrich, 1978. Odkazy pokrokových 
osobností naší minulosti sv. 50. ISBN 40-036-81. s.22

dislav několik svých velkých lásek. První 
jeho láskou byl tatínek, kterého Vladi-
slav velmi miloval. Vančura o lásce řekl: 
„Ve  věcech lásky neplatí spořivost a  nic 
vám nevynese na  úrocích, co jste dnes 
vložili do truhlice.“2

Miloval také Vltavu, knihy a zvířata. Van-
čurovi měli novofundlandského psa Ne-
lzona, který uměl výborně plavat a utáhl 
za sebou i loďku s dětmi. Láska ke psům 
ho provázela celým životem.„Až budu 
umírat, dejte mi štěňátko, to mne potěší 
ještě na smrtelné posteli.“3

2 Tamtéž
3 VANČUROVÁ, Ludmila. Dvacet šest krásných let. 
Vydání druhé, upravené. Praha: Československý 
spisovatel, 1974. Edice vzpomínky. ISBN 22-094-74. 
s. 16.

Vladislav byl velmi zvláštní, zahlou-
bané, uzavřené, ale dost přemýšli-
vé dítě. Číst se naučil sám tak, že si 

zpaměti opakoval verše z  Malého čte-
náře. Někdy se zase učil verše z plakátů, 
které visely v Davli na nádraží a na poš-
tě. Do školy, jak uvádím výše, nastoupil 
Vladislav v  roce 1897. Podle třídního 
výkazu z tohoto roku byl v prvním čtvrt-
letí „neznámkován pro nemoc“. Protože 
byl Vladislav nemocný, chodil ho domů 
učit davelský učitel. Toto období zřejmě 
zanechalo ve Vladislavově duši jisté šrá-
my. Je ale těžké říct, zda měl tento neu-
těšený začátek školní docházky souvis-
lost s jeho dalšími školními a studijními 
neúspěchy v  pozdější době. Na  konci 
19.  století byla v  Davli zřízena obecná 
škola trojtřídní. 

pokračování v příštím vydání Soutoku
Kateřina Obermajerová

Zajímavosti

Z historie základního školství v Davli – slavní žáci naší školy

Vančurova rodina v Davli
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Uzávěrka tohoto čísla Soutoku spadá 
do doby, kdy si lidé v Česku i Slovensku 
připomínají „listopad 1989“, který poslé-
ze někdo – nemyslím si, že zcela trefně – 
oděl do sametu. Je to již 25 let… Součas-
ný prezident kromě různých ostudných 
výroků i opakovanou „privatizací“ oslavy 
státního svátku, které poškozují naši re-
publiku ve světě, prohlásil, že to na Ná-
rodní třídě před 25 lety nebyla žádná 
krvavá řež. Vychází jeho tvrzení z osobní 
zkušenosti, byl u  toho? Prý ano (věřte 
soudně usvědčenému lháři – red.). Snad 
by mu objímání stromů na Vysočině šlo 
lépe. Když vyhrál, byť podle rozhodnutí 
soudu ne právě čistým způsobem, slíbil, 
že bude prezidentem všech. Jeho skutky 
přiměly učitele v některých školách sun-
dat jeho obrazy visící ve třídách. 
Ve zviditelnění ČR mu zdatně sekunduje 
jeho předchůdce beroucí si opakovaně 
do úst mj. i Václava Havla. „Nezapomenu 
mu“… sdělil ve svých promluvách, snad 
i v další knize. Přes chvalozpěvy na to, jak 
u nás vše proběhlo báječně a v porov-

nání s ostatními zeměmi tzv. východní-
ho bloku lépe, mu pravděpodobně lidé 
také nezapomenou… Laviček po světě 
a busty v Kongresu USA jako Václav Ha-
vel se nedočká, spíše si lidé budou pa-
matovat jeho etudu s tužkou, kterou si 
klidně mohl dát do kapsy. Jejich vystu-
pování vede k tomu, že se o Česku mluví 
jako o zemi s divnými kamarády. 
Děti z davelské školy se v tuto dobu za-
pojují do projektu „Příběhy bezpráví“. Je 
to užitečné proto, že naše společnost 
má za sebou desítky let života v dikta-
turách, a  nyní jako by se z  ní vytráce-

lo vědomí, že současná svoboda není 
samozřejmá. Říká se, že svobodu je 
potřebné chránit, a také to, že je neděli-
telná a nejde jen o svobodu podnikání. 
Zmíněný projekt je zaměřen na to, aby 
si tuto skutečnost uvědomovala i  ge-
nerace, která se narodila po roce 1989, 
a nebyly zapomenuty zkušenosti získa-
né od dob protektorátu po současnost. 
Co se asi povede našim dětem dát bě-
hem projektu dohromady?
Ve  volebním obvodu Příbramsko, 

kam patří i Davle, byl do Senátu zvo-

len ve  druhém kole Ing.  Jiří Burian 
(ODS) s  53,46 % hlasů. Vítěz 1. kola 

MUDr.  Vladimír Danda ANO 2011 
získal 46,53 %. Volební účast v  dru-

hém kole byla pouhých 14,69 % proti 

42,39 % v kole prvním. 

Středočeský kraj prošel též změnou. No-
vým hejtmanem Středočeského kraje se 
stal předseda krajské sociální demokra-
cie Miloš Petera. Nahradil v křesle stra-
nického kolegu MVDr.  Josefa Řiháka, 
který kandidoval do Senátu, ale v 1. kole 
volby skončil až na 3. místě. Praktickým 
důsledkem pro kraj je mj. i to, že se zno-
vu začíná hovořit o národním parku Kři-
voklátsko, který hejtman Řihák odmítal. 

K. Vančura st. (redakčně upraveno)

Ve  Valdštejnské jízdárně v  Praze byla 
otevřena stejnojmenná výstava, na kte-
ré se podílí řada evropských států i sou-
kromých zapůjčitelů. Výstava předsta-
vuje vývoj románského umění, který byl 
v  daném geografi ckém prostoru (Ně-
mecko, České země, Polsko, Uhry) úzce 
spojen právě s  benediktinským řádem 
působícím kdysi i  na  území naší obce. 
Cílem je poučeným i  laickým návštěv-
níkům představit v  co největší šíři du-
chovní a  materiální kulturu raně a  vr-
cholně středověkých benediktinských 
klášterů, připomenout podíl mnišských 
komunit na  vzdělávání a  šíření vzděla-
nosti ve  všech oborech lidské činnos-
ti ve  střední Evropě. Exponáty sledují 
vývoj benediktinského řádu a  mnoho 
z nich pochází právě z Ostrova.
Pro dnešní generace je to asi těžko před-
stavitelné, ale ve středověku měla kultura 

benediktinských klášterů nezastupitel-
nou společenskou roli. Tyto dějiny, tedy 
dějiny křesťanství, je dobré v dnešní době 
lidem představovat ve skutečné podobě 
ať se to někomu líbí či ne. Zejména proto, 
že roku 1989 sice došlo k „revoluci“ – změ-
nilo se vlastnictví majetku, ale nikoli my-
šlení naočkované „reálným socialismem“, 
a to asi mezi obyvateli Česka stále větši-
nově převažuje. Připomínám si výrok jed-
né osoby, zřejmě z mimořádné návštěvy 
na Ostrově při letošní pouti, na adresu cír-
kevních restitucí: …nic jim nedávat, toho 
zlata, co všechno si nakradli… Závist, 
malost či jen prostá hloupost – využíva-
ná řadou populistických politiků? Nejde 
snad ani tak o náboženství, ale o falšová-
ní a překrucování dějin „ve vyšším zájmu“ 
(Jirásek, Masaryk, Gottwald atd.).
Na výstavě promítaný dokument o uni-
kátním iluminovaném rukopisu z konce 

11. století, kterým je Vyšehradský kodex 
(originál bude vystaven v  Galerii Kle-
mentinum, dílčí expozice se připravují 
i v benediktinském opatství v Břevnově) 
provází slovem i Dr. Petr Sommer, který 
v Davli v polovině 70. let řídil archeolo-
gický výzkum a letos v červenci předná-
šel při „Kafíčku speciál“ v Pivovaře.
Výstava trvá do  15. 3. 2015 (otevíra-

cí doba ÚT–NE 10.00–18.00) a  určitě 
stojí za to ji zhlédnout, již jenom proto, 
že je zde ukázán i  kousek naší historie. 
Po dobu výstavy se připravuje řada do-
provodných programů i pro školy. Po do-
hodě pana starosty Jiřího Prokůpka 
s  jedním z pořadatelů výstavy Mgr. Du-
šanem Foltýnem bude v  průběhu led-
na nebo února ve Valdštejnské jízdárně 
připravena speciální přednáška pro da-
velské občany, kterou povede Dr.  Petr 
Sommer. Pokud bude o tuto přednášku 
zájem, městys zajistí pro místní občany 
autobus. Přesný termín návštěvy výstavy 
s přednáškou bude upřesněn po doho-
dě s organizátory výstavy. 

K. Vančura st.

Zajímavosti

Listopad 1989 a znovu k volbám

Otevři zahradu rajskou

kopie z davelské kroniky
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Při podzimních procházkách se dívám 
na Davli z přilehlých strání a přemýšlím 
o  jejím tvaru, vývoji, tváři, perspektivě. 
Davle to nemá příliš lehké. Je stísněna 
mezi řeku a  stráň. Navíc je obcí, k  níž 
se vztahuje spousty sousedních men-
ších obcí kvůli školce, škole, obchodům, 
bankomatu, dopravě a  asi mnoha dal-
ším věcem. To je pro Davli určitě výzva. 
Může tyto nároky většího a většího po-
čtu lidí a  také rekreantů a  turistů, kteří 
do ní přijíždějí, uspokojit? Udrží si svoji 

pozici i přes rostoucí nároky na pohodlí, 
rychlost, kvalitu a úroveň?
Moc bych jí to přála. A tak fantazíruji, jak 
by asi mohla vypadat. Už se touto otáz-
kou v duchu zabývám delší čas. Jakým 
směrem by se mohla Davle vyvíjet, aby 
rostla do  krásy? Při letošních procház-
kách mě však napadly nové souvislosti 
a myšlenky, a proto píši tento článek.
Davle leží na překrásném místě. V oblé 
zatáčce řeky, která je díky Vranské pře-
hradě hodně široká. Krásný historický 
most ji spojuje s  protějším břehem, 
z  něhož vystupují skalnaté svahy, 
do nichž se zařezávají rokliny potoků. 
Dále soutok dvou řek a  ostrov s  kláš-
terem, zase v  kulise vysokých strání, 
to je dynamika, která je srovnatelná 
s nejkrásnějšími městy naší země. Toto 
je třeba vidět při představě budoucí 
tváře městyse.

Nejen tvar, krajinný ráz a shluk staveb 
tvoří sídlo. Podstatný je také jeho vý-
voj, historie, společenský význam. Ten 
je v Davli také do značné míry dán kra-
jinnou výjimečností. Jako významná 
vorařská obec nese Davle dědictví té 
doby v  podobě stále aktivního spol-
ku Vltavan. Dále je spojená s  historií 
trampského hnutí v Čechách a dodnes 
zaplavovaná rekreanty z  rozsáhlých 
chatových oblastí v širokém okolí. Dnes 
široká řeka přitahuje příznivce vodních 

sportů spojených s loděmi 
a čluny. Je tu mnoho rybá-
řů. Kdyby se Davli povedlo 
toto všechno integrovat 
do  svého tvaru, své tváře 
spolu s  estetikou, řádem 
a dobrým řešením v celku 
i  detailu, kvetla by pak už 
sama. Tedy životem a  ak-
tivitou lidí, kteří ji tvoří 
i do ní přijíždějí.
Inspirací pro takové dobré 
řešení by mohla být třeba 
malebná jezerní městečka 
v  Alpách nebo rybářská 
města v severských zemích.
Nechala bych ožít břeh 
řeky. Má to štěstí, že auta 
jedou středem obce (to je 
náročné z  jiných důvodů), 
ale proč nevyužít břeh, pro 

který je to výhoda? Od pomníku Vltava-
nů až do  parku vede pěkná promená-
da. Navíc projde i kolem „centra“ obce. 
Místo parkoviště a  zarostlých ploch 
s  odpadky bych viděla žijící osvětlené 
nábřeží s  pontonovou kavárnou a  re-
staurací, rybářskými obchůdky a  pěk-
nou loďařskou základnou. Obchodní-
mu centru bych dala moderní kabát 
a  plochu u  něj pojala jako náměstí. 
Parkující auta je třeba přesunout ji-
nam. Je mi jasné, že Davle nemá moc 
kam. Tak jak to řeší ta krásná městečka, 
která jsou také stísněná na  březích je-
zer a moře? Centrum je prostě bez aut. 
Mohla by parkovat někde kolem čistír-
ny odpadních vod, odtamtud by lidé 
do  městyse mohli jít také podél vody. 
Nebo třeba za  řekou, návštěvníci by 
do centra šli po starém mostě a aspoň 
by měli čas si vychutnat ten krásný po-
hled. Na  prostorném náměstí by bylo 
místo pro trhy, závody lodí a člunů, ry-
bářské stánky atd. A je tu ještě park! Ten 
by mohl být cílem procházky po  říční 
promenádě i  prostorem pro koncerty, 
divadla, společenská davelská setkání 
a co si kdo vymyslí.
Každé změně předchází představa, tu 
svou jsem alespoň formulovala do  po-
doby tohoto článku.
Přeji vám pohodový a  radostný závěr 
roku a na další  setkání s vámi nad řádky 
Listu nejen o listech v novém roce se těší

Jitka Emlerová, DiS.

List nejen o listech

Davle – sídlo na velké řece

inzerce
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Projekt pokračoval druhým modulem 
„Sousedské právo, ochrana člověka 
a majetku“ v sobotu 15. listopadu v piz-
zerii Grado. Pro 18 účastníků zajímavě 
přednášel JUDr. St. Sviták probírající po-
stupně vybrané části nového občanské-
ho zákoníku.
Důležité si bude uvědomit „dobré sou-
sedské vztahy“ i to, že sousedské právo 
je vlastně omezením práva vlastnické-
ho, které by jinak mělo být nade vše. 
Problémem zde může být tzv. „veřejný 
zájem“ – a u nás v české kotlině zřejmě 
asi i to, kdo stanovuje, co tímto zájmem 
je. Probírány byly různé možnosti získá-
ní majetku, „dobrá víra“, způsob zapla-
cení dluhu při prodeji (nutno přesně 
zaznamenat do kupní smlouvy), za de-
fi nování, co je a  není věc (registrovaná 
a  neregistrovaná), jak s  nalezenou věcí 
(rozeznat, co je věc opuštěná a  ztra-
cená), co jsou privilegované skutkové 
podstaty, střety soukromého a veřejné-
ho práva, rozhraní mezi sousedními po-
zemky a tzv. imise, tj. prach, kouř, světlo, 
zvuk… a  ty mohou být přímé (obecně 
zakázané) nebo nepřímé – vlastník se 
s nimi musí vyrovnat podle míry nepři-
měřenosti místním poměrům. Dotazy 
se týkaly plotů, stromů a  jejich plodů 
na hranicích dvou pozemků, psů i divo-
čáků, silnice skrz Davli.
Na  závěr by se dalo konstatovat „blaze 
tomu, kdo nic nemá“, a  také uvést do-
poručení, že by si vlastníci nemovitostí 
měli tak dvakrát za  měsíc kontrolovat 
výpis z evidence katastrálního úřadu.
Další seminář se bude konat opět 
v  salonku pizzerie v  Davli 13. prosin-
ce 2014 a tématem bude jistě zajímavé 
„Rodinné a  dědické právo“. Zájemci se 
mohou něco dovědět o  následujícím: 
vznik manželství, uzavření předman-
želské smlouvy; zánik manželství, návrh 

na  rozvod; pojem a  obsah společného 
jmění manželů; určení mateřství/otcov-
ství; osvojení, souhlas s osvojením, jeho 
následky, osvojení zletilého; výživné; 
poručnictví, svěření dítěte do péče jiné 
osoby, ústavní výchova; dědická smlou-
va, závěť a zákon, sepsání závěti, vydě-

dění potomka; odpovědnost dědiců 
za dluhy zůstavitele.
Zájemci mohou kontaktovat místního 
koordinátora: thajek@centrum.cz, bližší 
informace lze nalézt na www.bankovni-
akademie.cz/region

K. Vančura st.

Regionální program celoživotního vzdělávání

Co se děje kolem nás

inzerce
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Z obce

Rok se chýlí ke  svému konci a  sociální 
podnik Portus Praha s.r.o. má jedineč-
nou příležitost zpříjemnit vám jeho zá-
věr nakládanými dobrotami. 
Dopřejte svým blízkým či spolupracov-
níkům neopakovatelný gurmánský zá-
žitek v  podobě pochoutek vyrobených 
na základě originálních receptur z těch 
nejkvalitnějších surovin.
Letos můžete nadělovat vánoční balíč-

ky z následujících Dobrot s příběhem: 
nakládané hermelíny, nakládané 
zrající sýry, nakládané měkké sýry 
a  utopence objednávejte prosím 
na www.dobrotyspribehem.cz do 17. 12.
Čtenářům Časopisu Soutok rádi po-

skytneme 5% slevu na přímý nákup 

našich výrobků. Stavte se v  naší 

dílně v  Davli od  pondělí do  čtvrtka 

mezi 8. a 16. hodinou a přineste s se-

bou slevový kupon vystřižený z pro-

sincového vydání časopisu. Provoz-

ní dobu dílny mezi svátky najdete 

na našem webu.

Sociální podnik DOBROTY S PŘÍBĚHEM 
zaměstnává přes 50  % lidí se zdravot-
ním postižením.
Těšíme se na vaše objednávky.

Poděkování sponzorům 
záchranné služby ASČR v Davli

Rád bych zde jménem svým i  jménem všech zaměstnanců Záchranné služby 
ASČR Praha západ – výjezdového stanoviště rychlé zdravotnické pomoci v Davli 
vyjádřil poděkování všem níže uvedeným sponzorům, kteří ochotně a nezištně 
poskytli fi nanční prostředky, za které bylo částečně pořízeno potřebné vybavení 
výjezdového stanoviště záchranné služby ASČR v Davli:

• KV Car s.r.o., Davle
• Stavebniny Soutok Davle
• Bistro Sport Davle
• Řecká restaurace Taverna Thessaloni-

ki Davle
• Pizzeria Grado Davle
• VS Petrol Davle
• Hotel Pivovar Davle

V úctě, děkuji!
Mgr. Radek Benda

inspektor provozu ZS ASČR
vedoucí stanoviště RZP Davle

Co se děje kolem nás

DOBROTY S PŘÍBĚHEM pro dobře naložené Vánoce

inzerce

salon
Veronika Edmonds

pedikúra
mokrá forma, odstraňování kuřích ok, ošetření zarostlých nehtů
manikúra
klasická – zarovnání nehtů, zatlačení kůžiček
p-shine – japonská manikúra, výborná výživa pro slabé a lámavé nehty
prodej bylinné kosmetiky Herbavera
prodej dárkových poukazů na pedikúru a manikúru

Kde nás najdete?
Vltavská 29, Davle
(naproti stavebninám Soutok)

otevřeno
dle objednávek (i soboty a neděle)

kontakt
tel.: 603 220 832, 722 605 048
email: vedmonds@volny.cz
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Co se děje kolem nás

Jednou ze sociálních služeb, které CSS 
Hvozdy, o.p.s., poskytují, jsou sociálně 

terapeutické dílny.
Služba je vytvářena tak, aby naši uži-
vatelé měli dostatek prostoru na  po-
znávání nových věcí, aby měli možnost 
osvojovat si nové dovednosti a  vytvá-
řet si důležité návyky, které by mohli 
potřebovat k  zvládnutí budoucího co 
nejsamostatnějšího života a  možného 
budoucího zaměstnání.
Nejdůležitějším cílem STD je, aby si uži-
vatelé této služby důsledně zafi xovali 
dovednosti a návyky v nabízených pro-
gramech STD. U  každého uživatele je 
tato činnost individuální, proto i  doba, 
po kterou budou jednotlivé dovednosti 
pokračovat, je individuální. Pokud jsou 
dané činnosti zvládnuty, jsou průřezově 
nabízeny činnosti další. 
Každému klientovi je připraven indi-
viduální plán přímo na  míru jeho do-
vednostem a  schopnostem. Zpočátku 
se věnujeme základním dovednostem 
v daném programu od úplných základů. 
Naše aktivity směřují také k  vytváření 
a  dodržování návyků potřebných k  vý-
konu zaměstnání (dochvilnost, pravi-
delnost, komunikace, týmová práce, 
pracovně právní minimum, údržba 
a ošetřování pracovního oděvu a obuvi).
Našim uživatelům – osobám se zdravot-
ním nebo mentálním postižením – na-
bízíme tyto dílny:

1. Výtvarná a rukodělná dílna

Během celé realizace služby se klienti 
věnují široké škále výtvarných technik 
za použití různých druhů materiálů a vý-
tvarných pomůcek. Získávají nepřeberné 
množství znalostí, které uplatňují při své 
práci v dílně, a postupně se učí tyto zna-
losti sami rozvíjet, stále více zdokonalují 
své pracovní návyky, rozvíjejí manuální 
zručnost a jemnou motoriku. Dále se učí 
pracovat v  kolektivu, navzájem si mezi 
sebou předávat zkušenosti, komuniko-
vat spolu a vzájemně si pomáhat. 
Naši klienti se naučili zvládat základy 
technologie výroby svíček, malování 
na  hedvábí, suchou batiku a  šití prostí-
rání či polštářků. Ze starších činností se 
zdokonalují v technice pletení z pedigu, 

papírových ruliček a  v  ubrouskové me-
todě. Vyrábíme mnoho produktů (ko-
šíky, podnosy, vánoční ozdoby, svícny, 
velikonoční dekorace, svíčky, hedvábné 
ubrousky a  šátky, dekorační obrázky 
apod.), s  nimiž se účastníme vánočních 
a velikonočních výstav na Středočeském 
kraji, v Novém Kníně a v Portusu Slapy.

2. Cvičná kuchyňka – pomocný kuchař

Zácvik v  aktivizační službě pomocný 
kuchař nabízíme našim klientům s men-
tálním postižením již řadu let. Tréninky 
probíhají v  přirozeném prostředí naší 
kuchyně za  účasti pracovnice v  so-
ciálních službách, která vede klienty 
ke zvládání základních návyků a doved-
ností. Protože o tuto činnost má zájem 
mnohem více klientů, vybudovali jsme 
díky fi nanční podpoře z  IP Základní síť 
sociálních služeb ve Středočeském kraji 
II. v jednom z dosud neobývaných dom-
ků v  areálu CSS Hvozdy, o.p.s., cvičnou 
kuchyňku, kterou jsme vybavili základ-
ními pomůckami, nádobím, spotřebiči. 
Naším cílem je vytvořit u klientů takové 
pracovní dovednosti, aby byli schopni vy-
rábět i pro ostatní klienty týdenního sta-
cionáře slané i  sladké pečivo, palačinky, 
lívance, zmrzlinu, jednoduché zákusky 
a cukroví, koktejly, ovocné a zeleninové 
saláty a pomazánky. V této dílně si osvo-
jují i  ostatní úkony spojené s  přípravou 
pokrmů – udržování čistoty, mytí a  utí-
rání nádobí, rozlišování kuchyňského 
nádobí a  náčiní, údržbu jednoduchých 
strojů, používání osobních ochranných 
prostředků, ale i schopnost připravit jed-
noduchý pokrm podle receptu. Součástí 
nácviku dovedností klientů jsou i zákla-
dy stolování, kdy se klienti učí prostírat, 
správně používat příbory a talíře, vhodně 
upravit výzdobu stolu. 

3. Pomocný údržbář 

Již mnoho let probíhá v  areálu CSS 
Hvozdy, o.p.s., aktivizační služba v soci-
álně terapeutické dílně údržba areálu, 
úklid a  zahradnické práce. V  letošním 
roce se nám podařilo díky sponzorské-
mu daru pořídit skleník, čímž se činnos-
ti v této dílně rozšířily a zkvalitnily. Díky 

skleníku se nabídka této STD stala pro 
klienty atraktivnější a zajímavější. 
Pořízením kompletního sortimentu za-
hradního nářadí a náčiní pro vnitřní i ven-
kovní údržbu jsme umožnili, aby si naši 
klienti zdokonalili a upevnili pracovní do-
vednosti, jako je hrabání trávy a listí, odvá-
žení trávy či listí na kompost, rytí záhonu, 
kypření půdy, sázení osiva či sazenic, pletí 
plevele, pěstování a  střihání květin, keřů 
nebo křovin, pěstováním bylinek, zalévá-
ní zeleniny a květin, ale i v rámci venkov-
ní a vnitřní údržby také zametání a mytí 
podlahových ploch, čištění keramických 
obkladů, oken a  dveří, zametání dláž-
děných ploch, natírání dřevěných plotů 
a zábradlí u domků, prořezávání menších 
větví stromků a keřů, likvidace těchto vět-
ví v  drtiči či v  zimním období odklízení 
sněhu z přístupových komunikací. 

4. Keramická dílna

Díky fi nanční podpoře z  IP Základní síť 
sociálních služeb ve Středočeském kra-
ji  II. jsme v letošním roce zřídili a vyba-
vili tuto novou sociálně terapeutickou 
dílnu, kterou chceme rozšířit soubor 
základních pracovních návyků a doved-
ností našich klientů. 
Práce v keramické dílně podporuje roz-
voj motoriky, jemné motoriky, prostoro-
vého vnímání, koordinaci pohybů a es-
tetické cítění.
O tuto dílnu je mezi klienty velký zájem 
a práce s keramickou hlínou se jim daří. 
Velký úspěch u našich klientů v keramic-
ké dílně má práce se sypaným sklem, kdy 
se na hliněný podklad vysypává obrázek 
zatavenými kousky skla. Plánujeme po-
kračovat v modelování, točení na kruhu, 
zdokonalení malování engobami a  gla-
zurami, v práci na lisu a zdobení obtisky.
Veškerá činnost v našich STD má za cíl při-
pravit naše klienty pro budoucí pracovní 
uplatnění. Již mnohokrát se nám podařilo 
umístit je na trh práce, v současné době 
např. pracuje jedna klientka v jídelně v MŠ 
Štěchovice, jedna klienta v  jídelně ČEZ 
Vodní elektrárny, jeden klient je zaměst-
nán jako uvaděč v  Městských divadlech 
pražských, jeden klient pracuje jako po-
mocný údržbář přímo v  našem zaříze-
ní. Naším cílem je v  budoucnu vytvořit 
na Hvozdech sociální podnik, v němž by 
našlo pracovní uplatnění 40 až 50 procent 
našich klientů.

Romana Čandová
zástupkyně ředitelky

Sociálně terapeutické dílny na Hvozdech
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Závěrem

Našemu Vojtovi bylo v září 7 let, podle 
věku by měl chodit do  základní školy, 
nebylo to ale možné, má diagnostikova-
ný dětský vysokofunkční autismus.
Odkladový rok v MŠ Davle je zaměřený 
na to, aby Vojta získal potřebné pracov-
ní návyky a mohl nastoupit do základní 
školy. O  autismu se dozvíte více např. 
na  stránkách www.adventor.org nebo 
www.apla.cz.
Mateřská škola Davle obdržela 
od  státu prostředky, které pokryjí jen 
0,2 úvazku asistenta pedagoga. Podle 
odborníků je k úspěšné integraci Vojty 
nutné min. 0,65 úvazku.
Přes léto se nám podařilo navázat spo-
lupráci s  neziskovou organizací Adven-
tor o.s., Vojta byl zařazen do  projektu 
Ruka Pomoci. V srpnu proběhla v Davli 
akce DobrOběd a do pomoci se zapoji-
la i Japonská zahrada v Olešku, manželé 
Wiesnerovi nám věnovali vstupné za ne-
děli 10. srpna a Daveláček zorganizoval 
krásnou, milou akci „Rozloučení s prázd-
ninami v modrém“, jejíž výtěžek byl vě-

nován MŠ Davle. Na  integraci přispěl 
i  městys Davle, členové sdružení 3HO 
Česká republika a České asociace dětské 
jógy a naši milí kamarádi a sousedé.

Děkujeme z  celého srdce všem lidem, 
kteří se zúčastnili akcí, podpořili nás fi -
nančně, dobrovolnickou prací na stano-
vištích, napečením výborných koláčů, 
hasičům za zapůjčení stanů a techniky. 
Propagací akcí nás podpořila Lundonia 
HUB Davle a  místní obchody v  Davli: 
Květiny Miluše Uchytilová, Cukrárna 
Bruno a koloniál Květa.

Velké poděkování patří celému kolekti-
vu učitelek MŠ Davle a  paní asistentce 
Petře Polkové za  profesionální přístup 
a vstřícnost. Vojta je ve školce spokoje-
ný a dělá velké pokroky. 

Vaše pomoc je potřebná a  má smysl, 
všechny získané prostředky jsou a  bu-
dou využité v souladu s projektem. 

Pro bližší informace o  projek-
tu Ruka Pomoci nás můžete kon-
taktovat osobně nebo e-mailem 
na vodickovaj@centrum.cz

rodiče Vojty a Jonáše, 
Jana a Josef Vodičkovi, Davle – Račany

PODĚKOVÁNÍ za podporu integrace Vojty v MŠ Davle

ZIMA
Mráz nás štípe,
podzim sípe,

na trůn sedla zima,
sníh se třpytí,
už jsme sytí,

všechno je jak z FIMA.

Za okýnky hoří svíce
a možná je jich více,

než hvězdiček na obloze,
kterým brání v svitu saze.

V krmítkách je hodně zrní,
z kuchyně to hezky voní

a přípravy na Vánoce
už jsou skoro u konce.

Básničku pro toto vánoční číslo 
napsala Amelie Tomanová

V davelském parku naproti škole vyrostla 
dřevěná stavba, která bude sloužit jak da-
velským školákům, tak i veřejnosti – dopo-
ledne pro neformální výuku, odpoledne 
pro společné tvoření, komunikaci, odpo-
činek. Byla vy-
budována spo-
lečnými silami 
davelské školy, 
městyse Davle 
a  Americké ob-
chodní komory, 
která poskytla 
grantový příspě-
vek. Projekto-
vou dokumen-
taci a  samotný 
funkční návrh stavby nám sponzorsky vy-
tvořila paní architektka Marcela Krupová, 
které tímto MOC děkuji za nápady a trpě-
livost při jednání s  dětmi i  úřady. Doku-

mentární video o realizaci tohoto skvělého 
nápadu davelských školáků natočila Domi-
nika Holubová z 8. třídy a můžete jej zhléd-
nout na webových stránkách školy. 
Projekt ještě není zdaleka u  konce. Čeká 

nás sehnat pro-
středky na vnitř-
ní vybavení 
– stoly, lavice 
a  tabuli. Rádi 
bychom upravi-
li i  okolí stavby 
– umístili lavič-
ky, informační 
tabuli a  osadili 
bylinkovou za-
hrádku. 

Za každou věcnou i fi nanční pomoc bu-
deme moc rádi – máte-li nápad, jak sna-
hu davelských školáků podpořit, dejte 
nám prosím vědět.

Dřevostavba v parku naproti škole
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LUNDONIA HUB DAVLE

VÁNOCE 2014 – DÁRKOVÉ POUKAZY
JAZYKOVÉ LEKCE – jednotlivé lekce nebo semestrální kurzy
PERMANENTKY NA CVI ENÍ – pilates, cvi ení na balonech –fitball, ranní masakr,

power jóga, kundaliní jóga
NÁKUP V KAVÁRN LUNDONIA CAFÉ
MASÁŽE V BODY RELAX – LUNDONIA
FYZIOTERAPIE V BODY RELAX – LUNDONIA

LUNDONIA HUB DAVLE

Budova Vltavanky – 1. patro naproti lékárn

K Pivovaru 3

25206 Davle

www.lundonia.cz

+420 606246127, recepce.lundonia@seznam.cz

Jazyková výuka, Fitness lekce, Workshopy, p ednášky a seminá e, Klubová kavárna Lundonia
Café s širokou nabídkou kávy a prémiových aj + d tský koutek

inzerce



Kalendárium

Leden
15. 1. – Den otevřených dveří davelské školy – od 8 do 13 hodin (ZŠ Davle)

31. 1. – Výroční valná hromada Sboru dobrovolných hasičů Davle – od 17.30 ve společenském sále 
Pivovar (SDH Davle)

31. 1. – Hasičský ples – od 20 hodin ve společenském sále Pivovar, k tanci hraje Blue Moon Band, bohatá 
tombola (SDH Davle)

Únor
4. 2. – Zápis do 1. tříd – od 14 do 18 hodin (ZŠ Davle)

7. 2. – Výroční valná hromada SDH Sloup v restauraci „U Rybníka“ ve Hvozdnici od 17:00
14. 2. – Ples Vltavanu Davle od 20 hodin ve společenském sále Pivovar (Vltavan Davle)

15. 2. – Valná hromada Vltavanu Davle od 14 hodin ve společenském sále Pivovar
21. 2. – Dětský karneval (Daveláček, městys Davle)

únor/březen 2015 – Prohledej půdu – výstava, která vás provede historií vzdělávání a elementárního 
školství v průběhu několika staletí (Kateřina Obermajerová a úřad městyse Davle)

Březen
14. 3. – Valná hromada Slavoje Davle v Bistro Sport (TJ Slavoj Davle)

21. 3. – vítání občánků (městys Davle – kulturní komise)
21. 3. – Zahájení fotbalové sezony mistrovským zápasem v Klinci (Slavoj Davle)

28. 3. – III. ples davelské školy ve společenském sále Pivovar – k tanci a poslechu hraje skupina KIK 
Band. Bohatá tombola a bude i překvapení! (ZŠ Davle)

29. 3. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve společenském sále Pivovar

Duben
1.–30.4. – sbírka oděvů a obuvi jaro - léto (Daveláček)

24. 4. – Den Země (ZŠ Davle)
25. 4. – Den Země – pracovní čety po celém městysu (městys Davle - kulturní komise)

30. 4. – Pálení čarodějnic ve Sloupu (SDH Sloup)
30. 4. – Pálení čarodějnic v parku u školy (SDH Davle)

duben 2015 – Zápis dětí do Mateřské školy (MŠ Davle)

Květen
1. 5. – Zahájení plavební sezony na Vltavě – Parník Praha – Slapy a zpět (Vltavan Davle)

10. 5. – Oslava Dne matek od 14 hodin ve společenském sále Pivovar (Vltavan Davle)
16. 5. – VIII. ročník Nočního útočení v JZD - Fire Night Cup (SDH Sloup)

30. 5. – dětský den (Daveláček ve spolupráci s městysem Davle - kulturní komisí a SDH)
květen 2015 – 9. kafíčko pro seniory (městys Davle - kulturní komise)

Červen
5. 6. – Ekofest (ZŠ Davle)

6. 6. – Zájezd spolků Vltavanu na Kvildu, položení věnce k pramenům Vltavy
28. 6. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve společenském sále Pivovar

červen 2015 – turnaj Povltavské fotbalové akademie (PFA)

Harmonogram akcí na rok 2015
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Červenec
10. – 13. 7. – Mezinárodní setkání plavců a vorařů – Itálie Valstagna (Vltavan Davle)

Srpen
28. 8. – Koncert skupiny Brutus (SDH Davle)

8. 8. – 80. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů ve Sloupu (SDH Sloup)
Srpen 2015 – oslavy 150. výročí Pražské paroplavební společnosti 

Srpen 2015 – fotografi cká výstava ke 110 letům Starého davelského mostu (městys Davle)
Srpen 2015 – oslavy 110 let Starého davelského mostu (městys Davle)

Září
1. 9. – Slavnostní zahájení nového školního roku – od 8 hodin (ZŠ Davle)

6. 9. – XI. ročník memoriálu Jaroslava zajíčka v PÚ pro mladé hasiče (SDH Sloup)
12. 9. – Davelské Posvícení (Daveláček ve spolupráci s místními spolky a všemi ostatními, kteří budou 

mít zájem se zapojit)
27. 9. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve společenském sále Pivovar

28. září – Svatováclavský turnaj Povltavské fotbalové akademie (PFA)

Říjen
1. – 31. 10. – sbírka oděvů a obuvi podzim – zima (Daveláček)
9. 10. – Dýňobraní ve školní družině – od 14 hodin (ZŠ Davle)

28. 10. – Zájezd na výlov rybníku Musík (Vltavan Davle)
31. 10. – Uctění památky zesnulých (Vltavan Štěchovice a Vltavan Davle)

říjen 2015 – Drakiáda spojená s údržbou stromů (městys Davle – kulturní komise)

Listopad
3. 11. – Lampionový průvod – od 16 hodin na zahradě Mateřské školy (MŠ a ZŠ Davle)

26. 11. – Slavnostní rozsvícení vánočního stromečku od 17 hodin (ZŠ Davle, městys Davle)
28. 11. – Mami, tati… tradiční vánoční dílny ve školní družině od 14 hodin (ZŠ Davle)

29. 11. – rozsvícení vánočního stromu ve Sloupu (SDH Sloup)
listopad 2015 – 10. kafíčko pro seniory (městys Davle - kulturní komise)

Prosinec
5. 12. – Mikulášská besídka (městys Davle - kulturní komise)

24. 12. – Půlnoční mše svatá v kostele sv. Jana Nepomuckého ve Štěchovicích od 24 hodin (farnost 
Štěchovice)

25. 12. – Narození Páně, Boží hod vánoční - mše svatá – od 8 hodin v kostele sv. Kiliána, od 10 hodin 
v kostele sv. Petra a Pavla ve Slapech, od 18 hodin v kostele sv. Jana Nepomuckého ve Štěchovicích (far-

nost Štěchovice)
26. 12. – Sv. Štěpán - mše svatá – od 8 hodin v kostele sv. Kiliána, od 10 hodin v kostele sv. Petra a Pavla 

ve Slapech (farnost Štěchovice)
26. 12. – Slavnostní schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve společenském sále Pivovar Prosinec 2015 – 

výstava betlémů (SDH Davle)
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Prosinec 2014

6. 12. – mikulášská besídka od 14 hodin v sále Hotelu Pivo-
var (Kulturní komise)
6. 12. – 8. kafíčko nejen pro seniory – hudební komponova-
ný pořad Točte se pardálové od 17 hodin v sále Hotelu Pivovar 
(Kulturní komise)
10. 12. – vánoční trhy ve škole – prodej výrobků a drobných 
radůstek, pečiva, dekorací s vánoční tematikou v prostorách 
šaten školy (ZŠ Davle)
13. 12. – vánoční trhy v areálu Vltavanky (Lundonia Hub Davle) 
13. 12. – další seminář z  Regionálního programu celoži-

votního vzdělávání: „Rodinné a dědické právo“ – v salonku 
pizzerie Grado
21. – 28. 12. – výstava Betlémů v Obřadní síni městyse Davle 
(SDH Davle)
24. 12. – Půlnoční mše svatá v kostele sv. Jana Nepomucké-
ho ve Štěchovicích od 24 hodin (farnost Štěchovice)
25. 12. – narození Páně, Boží hod vánoční – mše svatá – 
od 8 hodin v kostele sv. Kiliána, od 10 hodin v kostele sv. Petra 
a Pavla ve Slapech, od 18 hodin v kostele sv. Jana Nepomuc-
kého ve Štěchovicích (farnost Štěchovice)
26. 12. – sv. Štěpán – mše svatá – od 8 hodin v kostele sv. Ki-
liána, od 10 hodin v kostele sv. Petra a Pavla ve Slapech (far-
nost Štěchovice)
26. 12. – slavnostní schůze Vltavanu Davle
27. a 28. 12. – svátek Svaté rodiny – obnova manželských 
slibů od 8 hodin v kostele sv. Kiliána, od 10 hodin v kostele 

sv. Petra a Pavla ve Slapech, od 18 hodin v kostele sv. Jana Ne-
pomuckého ve Štěchovicích (farnost Štěchovice)
31. 12. – mše svatá na rozloučení s uplynulým rokem a po-

děkování – od  17 hodin v  kostele sv. Jana Nepomuckého 
ve Štěchovicích (farnost Štěchovice)

Leden 2015

1. 1. – Matka Boží Panna Maria, Nový rok – mše svatá 
od 8 hodin v kostele sv. Kiliána (farnost Štěchovice)
15. 1. – Den otevřených dveří davelské školy – od 8 do 13 ho-
din (ZŠ Davle)
31. 1. – výroční valná hromada Sboru dobrovolných hasičů 
Davle – od 17.30 hodin ve společenském sále Hotelu Pivovar 
(SDH Davle)
31. 1. – hasičský ples – od  20 hodin ve  společenském sále 
Hotelu Pivovar, k tanci hraje Blue Moon Band, bohatá tombola 
(SDH Davle)

Únor 2015

4. 2. – zápis do 1. tříd – od 14 do 18 hodin (ZŠ Davle)
7. 2. – výroční valná hromada SDH Sloup v restauraci „U Ryb-
níka“ ve Hvozdnici od 17:00
14. 2. – ples Vltavanu Davle od 20 hodin ve společenském 
sále Pivovar (Vltavan Davle)
15. 2. – valná hromada Vltavanu Davle od 14 hodin ve spole-
čenském sále Pivovar
21. 2. – dětský karneval (Daveláček, městys Davle)
únor/březen 2015 – Prohledej půdu – výstava, která vás pro-
vede historií vzdělávání a elementárního školství v průběhu 
několika staletí (Kateřina Obermajerová a úřad městyse Davle)

Kalendárium

Na podzim tohoto roku jsme se rozloučili
se seriózním člověkem, chlapem, dříčem,
vynikajícím manželem a prima tátou
Jirkou J e ř á b k e m.
Léta odváděl pro městys – pro nás – mnoho těžké práce 
i na hřbitově v Davli jako hrobník.

Čest jeho památce!
starosta městyse Davle

Mgr. Jiří Prokůpek
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